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Az önálló Községi Könyvtár vezetői

állására benyújtott pályázatok

megtárgyalása

Erdősi László polgármester tájékoztatta a 
képviselőket, hogy összesen 11 pályázat ér-
kezett, azokat tanulmányozásra minden kép-
viselő előzetesen megkapta. 
A pályázatok közül kettő nem felelt meg a 
kiírás alaki és tartalmi előírásainak. Három 
pályázó időközben visszalépett, egy pályázó 
nem jelent meg.
Ezt követően a Képviselő-testület a jelenlévő 
öt pályázót egyenként hallgatta meg. Mind-
egyikük lehetőséget kapott a megküldött pá-
lyázatok kiegészítésére, majd képviselői kér-
désekre adtak válaszokat.
Az öt pályázó meghallgatását követően a tes-
tület egyenként szavazott a személyekről. 
Ennek során három fő nem kapott szavaza-
tot, két pályázó 3-3 szavazatot kapott, így a 
Képviselő-testület a döntést elvetette.
Az önkormányzat új pályázatot ír ki.

a fogorvosi praxis átadása

Herceghalomban régről való probléma a fog-
orvoslás kérdése. Az előző fogorvos távozá-
sa óta nincs a községben fogorvosi ellátás. 
Dr. réthy ágnes fogszakorvos jelentkezett, 
hogy vállalkozás keretében szívesen vállalná 
a fogorvosi praxis ellátását. Sikerült a finan-
szírozás kérdésében is megegyezni, így vár-
hatóan októbertől, de legkésőbb november-
től beindulhat községünkben a fogászati ren-
delés. Dr. réthy ágnes a Szentkirályi utcá-
ban a Sztomatológián dolgozott, majd onnan 
a XI. kerületi rendelőintézetbe került. Bő-
vebb bemutatására a Hírmondó későbbi szá-
mában sort kerítünk. A Képviselő-testület 7 
igen szavazattal felhatalmazta Erdősi László 
polgármestert a szerződés megkötésére.

a gesztenyés úti közvilágítás cseréje

A Képviselő-testület már több alkalommal 
foglalkozott a Gesztenyés út elöregedett köz-
világításával. A Liget utca és az 1 sz. főút kö-
zötti szakasz teljes felújítására kerülhet sor. 

Tájékoztató a Képviselő-testület augusztus 30-i
rendkívüli testületi üléséről

Tájékoztató a Képviselő-testület szeptember 6-i
rendes üléséről

a 2012. évi költségvetés módosítása

Herceghalom Község költségvetési rendele-
tének módosítása a könyvtárvezetői státusz 
finanszírozása miatt szükséges. Az önállóvá 
vált könyvtárnak 2 teljes munkaidős státuszt 
kell biztosítani. A módosítást a Képviselő-
testület 6 igen szavazattal elfogadta.

a duna-vértes Hulladékgazdálkodási 
koncepció megvitatása

A koncepciót a képviselők előzetesen meg-
kapták. A koncepcióval kapcsolatban kérdés 
nem merült fel, így az a testület 6 igen szava-
zattal elfogadta.

a buda-invest kft. ingatlanával kapcso-
lAtos szAKértői vizsgálAt megvitAtásA

A Képviselő-testület előzetesen megkapta 
a szakértő anyagát. A szakértői vizsgálattal 
kapcsolatban kérdés nem merült fel, így azt 
a Képviselő-testület 6 igen szavazattal elfo-
gadta.

A beérkezett ajánlatok közül a Best-Vill 2000 
Kft. ajánlata a legkedvezőbb. A Képviselő-
testület 7 igen szavazattal a Kft. bruttó 11,5 
millió forintos ajánlatát elfogadta.

szirom köz útépítési engedélyezési

tervének elkészíttetése

A beérkezett ajánlatok közül a Pannon Út 
Mérnöki Építő és Szolgáltató Kft ajánlata a 
legkedvezőbb, akik bruttó 146 050 forint ösz-
szegért vállalják a tervek elkészítését. A Szi-
rom köz lakói már korábbi ajánlatuknak meg-
felelően 270 ezer forint anyagi hozzájárulás-
sal támogatják a megvalósítást. A Képvise-
lő-testület 6 igen és 1 tartózkodással felhatal-
mazta a Polgármestert, hogy a tervek elkészí-
tését rendelje meg és a szerződést írja alá.

a Házi orvosi praxis elszámolása

A Képviselő-testület részére a háziorvosi el-
látás 2006 és 2012 közötti időszakra vonat-
kozó elszámolását az önkormányzat elküld-
te. A kimutatás pontosan tartalmazza a kiadá-

egyebek napirendi pont

hunya Krisztina képviselő felvetette, hogy 
a könyvtár földszinti helyiségében WIFI be-
rendezést lenne szükséges működtetni. A be-
rendezés üzemeltetésének megvalósítása fo-
lyamatban van.

Makay istván képviselő arról tájékoztatta a 
testületet, hogy a Liget utcai lakók sokat pa-
naszkodnak, hogy az ÁKI istállóiból intenzív 
bűz árad. Kérik a gyors intézkedést. 
Erdői László polgármester ígéretet tett arra, 
hogy felveszi a kapcsolatot az ÁKI vezér-
igazgatójával és kéri a trágya sűrűbb elszállí-
tását és a szűrőberendezések folyamatos üze-
meltetését.

Több hozzászólás nem lévén Erdősi László 
az ülést bezárta.

Szabó György

sok és bevételek (támogatások) összegeit és 
az eszközleltárt.  A Képviselő-testület 6 igen 
és 1 tartózkodással az elszámolást elfogadta, 
így a háziorvosi praxis átadás-átvételi proce-
dúráját le lehet zárni.

az általános iskola és óvoda - Herceg-
Halom közétkeztetésre vonatkozó közbe-
szerzési eljárás teljes Körű lebonyolításA

A 3 éves közétkeztetési szerződés lejárt. Mi-
vel a közbeszerzési értékhatár fölött van a 
szerződés értéke, így pályázatot kell kiírni. 
A lebonyolításra a legkedvezőbb ajánlatot a 
Prezent Arone’s Kft. adta. A cég alanyi adó-
mentes. A Képviselő-testület 7 igen szavazat-
tal megbízta a Erdősi László polgármestert, 
hogy a közbeszerzési eljárás végrehajtására a 
szerződést kösse meg.

FelsőoKtAtási ösztöndíjbAn részesülőK

ii. félévi munkájáról szóló beszámoló

A beszámolókat a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság megtárgyalta és elfogadásra 

Erdősi László polgármester az ülés megnyitását követően megállapította, hogy a képviselők egy kivétellel jelen vannak (Csizmadia 
Zsuzsa alpolgármester külföldi tartózkodása miatt nem tudott jelen lenni), így a határozatképességhez szükséges létszám megvan. 
A testület a napirendet megszavazta, többen jelezték, hogy az egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Erdősi László polgármester az ülés megnyitását követően megállapította, hogy a képviselők mindegyike jelen van, így az ülés hatá-
rozatképes. A testület a napirendet megszavazta, többen jelezték, hogy az egyebek napirendi pontban szót kérnek.
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Tisztelt Képviselő Asszony!
Jelen nyilatkozatomat azon felvetéseire te-
szem meg, amelyeket Ön az Együtt Her-
ceghalomért honlapján közzétett, valamint 
amelyeket közlés céljából a Herceghalomi 
Hírmondó részére eljuttatott, és amelyek Hír-
mondóban való közzétételétől utóbb elállt. 
Őszintén sajnálom, hogy magatartása ebben 
sem konzekvens. Egyfelől saját nyilatkoza-
tainak közlését megakadályozza, miközben 
korábban a település vezetésének tulajdoní-
tott cenzori szerepet, másfelől míg saját nyi-
latkozatainak a helyi sajtóban való megje-
lentetésétől eláll, ugyanezen nyilatkozatokat 
az internetes felületeken továbbra is hozzá-
férhető állapotban tartja. A helyzet tisztázása 
céljából tehát eredeti szándékomnak megfe-

ajánlotta a Képviselő-testületnek. A testület a 
beszámolókat 7 igen szavazattal elfogadta.

FelsőoKtAtási ösztöndíjpályázAtoK elbírá-
lása

Mindkét bizottság az előterjesztést megtár-
gyalta. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bi-
zottság a keretösszeg megemelését jóváhagy-
ta. A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
a kilenc pályázó beadványát elfogadta.
A Képviselő-testület két fő részére havi 
15 000 forint, 7 fő részére havi 10 000 fo-
rint támogatást szavazott meg azzal a megha-
gyással, hogy a most kevesebbet kapott pá-
lyázók munkáját a következő értékelés során 
– mivel a keretösszegbe belefér – megeme-
li. A Képviselő-testület a határozatot 6 igen 1 
nem szavazattal jóváhagyta.

egészségnAp rendezése KözségünKben

izsák irén képviselő a Pénzügyi és Tele-
pülésfejlesztési Bizottság ülésén beszámolt 
Dr. Pintér Márk háziorvos kezdeményezé-
séről, az október 6-án rendezendő egészség-
nap tervezett programjáról és annak költség-

Válasz dr. Mosolygó Sára képviselő asszony
interneten közzétett kifogásaira

lelően a helyi sajtó fórumát felhasználva sze-
retnék felvetéseire érdemben reagálni.
Sajnálom, hogy félreértette az augusztus 28-
ai közmeghallgatás meghívóját, amelyben ki-
fejezetten arról esik szó, hogy a kérdéses be-
ruházás lehetőségét a Képviselő-testületnek 
fontolóra kell vennie. A beruházással kapcso-
latban hatástanulmányra vonatkozó árajánla-
tot kértem, és a szakvélemény elkészültéig 
semminemű elköteleződést az ügyben nem 
javaslok a Képviselő-testületnek. Azt köve-
tően is csupán megfelelő jogi és gazdasági 
garanciák mellett, és csupán a lakosság támo-
gatása esetén. A Községet köteles voltam és 
vagyok tájékoztatni minden hasonló hordere-
jű szándékról. Azt, hogy Herceghalom érdekei 
számomra és a Képviselő-testület számára ki-
zárólagos szempontot jelent ebben az ügyben 
is, azt a céggel történt valamennyi találkozás-
kor, így a dunaszerdahelyi látogatás alkalmá-
val is világossá tettem. Ön a dunaszerdahelyi 
szemlén – előzetes meghívásunk ellenére, a 
képviselők közül egyedül – nem vett részt, 
így közvetlen tudomása sem lehet az ott el-
hangzottakról. Ha azonban képviselőtársaitól 
tájékozódott volna, tudnia kellene, hogy va-
lamennyien kizárólag a herceghalmi érdekek 
fontosságát hangsúlyoztuk. Az Ön által neve-
zett képviselő ingatlanát – a Metrans Danubia 
által ismertetett tervek szerint – a beruházá-
si szándék nem érinti. A megalapozatlan nyi-
latkozatával kapcsolatos esetleges jogkövet-
kezmények érvényesítését az érintett képvi-

vonzatáról. A Képviselő-testület úgy határo-
zott, hogy az egészségnap megrendezését az 
önkormányzat 300 000 forinttal támogatja. A 
határozatot 7 igen szavazattal a testület elfo-
gadta. (bővebben a lap 10. oldalán)

a 2012. évi költségvetés módosítása

a./ A Képviselő-testület korábbi határozatá-
val elfogadta a könyvtár eddigi 1,5 státuszá-
nak 2 státuszra történő emelését. Ez ebben az 
évben 569 ezer forint többletkiadást jelent.
A határozatot a Képviselő-testület 6 igen 1 
nem szavazattal elfogadta.

B./ Ezt követően, mivel a könyvtár önálló in-
tézményként működik tovább, az intézmény 
Szervezeti és Működési Szabályzatát is ki 
kell egészíteni.
Az SZMSZ módosítását a Képviselő-testület 
5 igen 2 tartózkodással elfogadta.

Az egyebek napirendi pontban elsőként falu-
megújítási pályázaton való részvételről sza-
vaztak a képviselők. A testület 7 igen szava-
zattal úgy határozott, hogy az Európai Me-

selőnek kell mérlegelnie. Ön – minden ala-
pot nélkülözően – formálisnak vélte a köz-
meghallgatást. A közösségi fórumok ilyen 
kiüresítése az én demokrácia-felfogásomtól 
idegen. Bízom abban, hogy Ön sem rója fel 
nekem, hogy a közmeghallgatást az ügy to-
vábbi sorsa szempontjából tartalmi jelentősé-
gű, a közösség érdekérvényesítési képességét 
demonstráló, a végső döntést érdemben befo-
lyásoló tényezőnek tekintem.
A könyvtár vonatkozásában a Képviselő-tes-
tületi üléseken arról volt szó, hogy a könyv-
táros közalkalmazotti jogviszonya folyama-
to san fennmarad az átszervezést követő-
en is. A félállásban, határozott idejű megbí-
zási szerződéssel foglalkoztatott dolgozóval 
történő ismételt szerződéskötésre senki nem 
vállalt kötelezettséget. A könyvtár jelenlegi 
státuszainak számát a Képviselő-testület 6:1 
arányban 1,5-ről 2-re emelte. Arra természe-
tesen nem vállaltunk és nem is vállalhattunk 
kötelezettséget, hogy a korábbi könyvtáros 
vezetői megbízást kap. Ez valóban formális-
sá tette volna a pályázatot. Mint a Metrans 
Danubia ügyében, ebben az ügyben sem te-
kintem merő formalitásnak a demokratikus, 
jogilag szabályozott folyamatokat. Remé-
lem, ezt sem nehezményezi. A szavahihető-
ség kérdését illetően pedig felhívom a figyel-
mét az elhangzott nyilatkozatok pontos idé-
zésének követelményére. 
Üdvözlettel:

Erdősi László polgármester

zőgazdasági Vidékfejlesztési Alap által szep-
tember 3-án kiírásra került UMVP III. falu-
megújítási- és fejlesztési pályázaton történő 
részvétel lehetőségét megvizsgálja.

Másodikként az Általános Iskola és Óvoda 
2012/2013. tanév beindításával kapcsolatban 
megtárgyalta az intézmény munkatervét, tan-
tárgyfelosztását és munkaerő-gazdálkodását. 
A benyújtott tervezetet módosítások nélkül 7 
igen szavazattal a testület elfogadta. 

Ezt követően számos hozzászólás és hossza-
sa vita következett a Metrans Kft. tervezett 
beruházásával kapcsolatban. (Erről a lapban 
bővebben olvashatnak a 4-5. oldalon.)

Majd hasonló vita alakult ki a szeptember 
22–23-án megrendezésre kerülő Hobby-kiál-
lítással kapcsolatban. 

Több hozzászólás nem lévén Erdősi László 
polgármester az ülést bezárta.

Szabó György
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legi vonzó arculat megtartásának fontossá-
ga jellemezte. Többségben a várhatóan meg-
növekedő forgalomtól s annak következmé-
nyeitől (zajterhelés, levegőszennyezés) óv-
ták a települést. A felszólalók között voltak 
szakemberek, akik előzetesen tájékozódtak 
az ilyen vagy hasonló telepek működéséről. 
A cég dunaszerdahelyi konfliktusairól is töb-
ben kérdeztek, de a válaszban a problémát el-
bagatellizálta a válaszadó.
A hozzászólók elmondták, hogy a fő zajfor-
rást nem a konténerek átrakodása, inkább a 
teherszerelvények tolatása, zakatolása illet-
ve a vagonok fékezésével járó csikorgó zaj 
jelenti. A fém konténerek egymásra helye-
zése is zajjal jár. A válaszból azt tudhattuk 
meg, hogy a daruk elektromos meghajtásúak 
és így csendesebbek, mint a robbanómotor-
ral működő daruk. A szerelvényeket modern, 
csendes működésű mozdonyok húzzák.
A felvetett problémák többségükben megvá-
laszolatlanok maradtak. A Metrans jelenlévő 
tervezőmérnöke még segítséggel is csak hoz-

závetőlegesen tudta megmutatni azt a terüle-
tet, ahová a beruházást elképzelték. Számos 
felszólalásban elhangzott az a kérdés, hogy 
miért éri meg Herceghalomnak ez a beruhá-
zás. Konkrét válasz e tekintetben sem szüle-
tett. 

Az iparűzési adóbevétel 25%-ának közpon-
ti elvonása várható, azonban a telekadó a 
mostani szabályozás szerint 100%-ban hely-
ben marad. A tervekről nem esett szó, annyi 
azonban elhangzott, hogy a cég nem zárkózik 
el a településnek nyújtott anyagi befizetések-
től, melyek sokat segíthetnek Herceghalom 
költségvetésének alakulásában, illetve a te-
lepülés inf ra struktúrájának finanszírozása is 
lehetséges. Ezek a kérdések későbbi tárgya-
lások során dőlhetnek el. Konkrétan elhang-

zott, hogy a beruházás során az 1-es főút 
Zsámbéki úti leágazásánál a Simon-tanya 
szomszédságában megépülne egy körforga-
lom. Erről azonban később kiderült, hogy a 
magyar állam ennek EU-s finanszírozásból 
történő megvalósítását már elhatározta, meg-
valósítása 2020-ig várható.
Volt egy felszólaló, aki örömmel üdvözölte a 
lehetőséget, mert a konténer átrakó állomás 
munkahelyeket teremt a herceghalmiaknak, 
illetve üzemeltetése a településnek anyagi 
haszonnal járhat egy olyan időszakban, ami-
kor az állami elvonások egyre nagyobb mér-
tékűek. Voltak akik a beruházás lehetséges 
előnyeire is számítottak.
Fél tízet mutatott az óra, amikor több felszó-
laló már nem volt és így Erdősi László pol-
gármester megköszönve a vendégek jelenlé-
tét bezárta a fórumot.

viLágCég hErCEghALombAn? – Egy fórum mArgójárA

Herceghalom vs. konténerhalom
Fórum a Metrans Danubia Kft. beruházási terveiről

A cég népes delegációval érkezett községünk-
be azzal a céllal, hogy bemutassa az egybe-
gyűlteknek – és rajtuk keresztül a település 
többi lakójának – elsősorban a Metrans cé-
get, annak tevékenységét és másodsorban el-
képzeléseiket, melyeket itt szeretnének meg-
valósítani. Nos, ez utóbbi nem sikerült mara-
déktalanul, de ne menjünk a történések elé.
Erdősi László polgármester bevezetőjé-
ben elmondta, hogy konténer átrakó állomás 
esetleges létesítéséről lesz szó a vasút men-
tén a Simon-tanyától a KITE Kft. telephelyé-
ig terjedő mintegy 60 ezer m2 területen. El-
mondta, hogy vannak értesülései az önkor-
mányzatnak arról, hogy a hír kapcsán már 
szervezett ellenzői tábor alakult, akiknek a 
várható zaj- és forgalomnövekedés, illetve a 
környezeti ártalmak jelentik a főbb kifogása-
ikat. Megnyugtatta a jelenlévőket abban a te-
kintetben, hogy a tevékenység nem jár nagy 
zajjal és a település lakott területére nehe-
zedő környezeti ártalom is kezelhető. Erről 
a képviselők a cég egyik legnagyobb telep-
helyén, Dunaszerdahelyen személyesen győ-
ződtek meg. 

Ezután Kiss Péter a Metrans Kft. vezérigaz-
gatója vetített képes prezentáció segítségével 
ismertette a cég működését Európában. Ada-
tokat tudhattunk meg az 1991. évi megalaku-
lás óta bekövetkezett fejlődésről, a környe-
ző országok nagyobb városaiban megvalósí-
tott hasonló beruházásokról, azok méretéről 
és forgalmáról. A dunaszerdahelyi átrakó 223 
ezer m2, a Herceghalomban megvalósítandó 
telephely 60 ezer m2 lenne. A diákon olvas-
hatta a hallgatóság azokat az adatokat is, me-
lyek a forgalomra vonatkoztak és összeha-
sonlításként a nálunk várható hasonló adato-
kat is bemutatta az előadó.
Ezt követően a hallgatóság kérdései követ-
keztek. Korrekt információk hiányában ezek 
a felszólalások nem annyira kérdések voltak, 
inkább a beruházással kapcsolatos félelme-
ket tükrözték. A hozzászólók többsége fel-
készült volt, általános félelmek mellett konk-
rét kérdéseket is megfogalmaztak. A véle-
ményt formálók mondandóját összefoglalva 
a lakóhelyünk zöld jellegének féltése, jelen-

A Metrans Danubia beruházás tervezett területe térképen

A tervezett herceghalmi konténerátrakó
bejárójának makettje

A tervezett létesítmény konténer lerakója

A tervezett telep látképe (makett)

megtelt a Kulturális Egyházi Központ 28-án azon a fórumon, melyet a herceghalom Önkormányzata hirdetett meg a szlovák 
metrans Danubia Kft. herceghalomra tervezett óriás beruházásának ismertetése céljából.

SiMon -Tanya

KiTe zrT.vAsúTáLLomás TervezeTT
KÖrforgALom

a tervezett beruHázás területe
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hírEK hErCEghALombóL

Az 1952-ben épült víztorony a településképet 
jelentősen meghatározó ipari emlék illetve 
termeléssel kapcsolatban keletkezett egye-
di tájérték. A 80-as évek folyamán helyez-
ték üzemen kívül. A közel 25 méter magas-
ságú torony építőanyaga és burkolata nyers 
égetett tégla.  

Az építmény alapozásának süllyedése miatt a 
torony megdőlt. Az épület további hasznosí-
tása csak a szerkezeti tanulmány és az esetleg 
szükséges szerkezeti megerősítések elvégzé-
se után lehetséges.

www.herceghalom.hu

A tervezett konténerátrakó állomás látképe madártávlatból (makett)

ANYAKÖNYVI
HíREK
MEGSZÜLETTEK
Hrebenku Ferenc és Gazsi Viktória
kislánya: Hrebenku Dorka

Vajda Ákos és Parma Katalin
kisfia: Vajda Kristóf

ISTEN ÉLTESSE ŐKET
SOKÁIG!

Összességében elmondható, hogy a döntés-
hez szükséges konkrét információkat nem 
kaptak a jelenlévők. A felmerült kérdéseket 
az önkormányzat írásban juttatja el a Metrans 
vezetőinek. A válaszok ismeretében egy kö-
vetkező fórumra kerül sor, melyen remélhe-
tőleg nagyobb esély lesz a döntés meghoza-
talára: kell, Herceghalomnak egy ekkora ipa-
ri beruházás vagy nem kell! 

Az elkövetkező időben egymás mellé kell 
sorolni a pozitívumokat és a negatívumokat. 
Így akár a Képviselő-testületnek, akár a la-
kosságnak könnyebb eldönteni a kérdést. A 
döntés meghozatalában Polgármester úr egy 
népszavazást is lehetségesnek tart.
Várjuk a fejleményeket, melyről a Hírmon-
dóban részletesen beszámolunk majd.

Szabó György

60 éves a víztorony
Herceghalomi 

Hírmondó
Megjelenik havonta

Kiadja: 
Herceghalom Önkormányzata

Tel.: 06-23/530-560
E-mail:

polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő:
Szabó György

Telefon: 23/319-038 
06-30/512-3810

E-mail: 
szgyorgy.szabo@gmail.com

A lapban megjelenő
fotókat Szabó György készítette.

ISSN: 2063-0778
Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.

A Herceghalomi Hírmondó következő
(XIV. évf. 9.) lapszáma várhatóan
2012. 42. hetében jelenik meg.

Lapzárta szeptember 28-án lesz.
Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig

lehet leadni a polgármesteri hivatal
titkárságán, vagy elküldhetők

a fenti e-mail címre.
A Hírmondó  korábbi számai

a Községi Könyvtárban megtalálha-
tók és helyben olvashatók!
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TEsTvérKApCsoLATi hírEK

Július 26-án, csütörtökön este érkezett meg a 
herceghalomi sport-delegáció Mehrstettenbe, 
Erdősi László polgármester vezetésével. ru-
dolf ott Mehrstetten polgármestere vacsorá-
ra hívta a vendégeket. A sporthét rendezvé-
nyei ekkor már elkezdődtek a településen. A 
mi csapatunk játékára csak szombaton került 

sor, így egy nap szabadprogram volt számuk-
ra. Pénteken bőséges reggeli után délelőtt 10 
órakor rudolf ott polgármester hivatalosan 
is fogadta a küldöttséget hivatalában, majd 
egy sétára invitálta a vendégeket. Ennek so-
rán megmutatta Mehrstetten Falumúzeumát 
és a település más nevezetességeit. A Gasthaus 
Lamm nevű étteremben ebédelt a csapat, 
majd a polgármester úr vezetésével a Mehr-
stettentől 28 km-re lévő Zwiefalten községbe 
látogattak. Itt áll a régió egyik legszebb ba-

rokk temploma a Münsters. A kirándulás vé-
gén a Mehrstetten környéki Bauhof-Stüble 
helyiségben alma-must kóstolóra várták a 
vendégeket. Aznap este vette kezdetét a sport-
hét egyik hagyományosan rangos eseménye a 

Mount-bike ver-
seny. Erdősi Lász-
ló polgármester úr 
abban a kitüntetés-
ben részesült, hogy 
a versenyzők kö-
szöntését követően 
startpisztolyának 
lövésével indíthat-
ta útjára a verseny-
zőket. Szombaton 
kezdődtek a labda-
rúgó csapatok mér-

Sikeres herceghalomi részvétel a Mehrstetteni Sporthéten

kőzései. A mieink 5:1-re legyőzték a házigaz-
dákat, de a folytatás már nem sikerült ilyen 
jól. Végül a torna harmadik helyezettje lett 

csapatunk. Mint 
a fotó bizonyítja 
ezt Tompos at-
tila előre meg-
jósolta, amikor 
a fotó kedvéért 
felálltak a dobo-
góra. Ezt köve-
tően indult a tíz-
ezer méteres fu-
tás, melyre be-
nevezett Zabos 
ádám is. Ádám 
a távot futball 
cipőben futotta 
végig. Az elis-
merő oklevelet 

rudolf ott polgármester adta át. A sporthét 
záró eseménye volt a 11-es rúgó verseny. Itt is 
magyar siker szü letett. Tóth Lász  ló a herceg-
halmi focisták játé-
kosa megnyerte ezt 
a versenyt. A késő 
esetébe hajlott a 
sporthét vé ge, mely 
egy ünnepi vacso-
rával zá rult. Kül-
döttségünk vasár-
nap reggel indult 
haza. Ajándékok-
kal köszönték meg 
a Mehr stet ten ben 
eltöltött családias, 
me legszívű ven-
dég látást, a szép 
napokat, mely min-
den résztvevő szá-
mára emlékezetes maradt. Erdősi László pol-
gármester a búcsúzáskor meghívta a 
mehrstetteni labdarúgókat egy közeli her-
ceghalomi barátságos mérkőzésre.

Írás: Gallai Katalin
Fotók: Klaus Stephani

A hírmondó augusztusi számában ígértük, hogy részletesen beszámolunk a herceghalomi labdarúgók szerepléséről a 31. mehrstetten 
sportwoche (mehrstetteni sporthét) rendezvényen. A herceghalomi küldöttség hivatalos meghívásnak tett eleget. A sporthét regio-
nális rendezvény volt, csapatunk szerepléséről a sÜDWEsT prEssE regionális hírlap részletesen beszámolt.

A mehrstetteni sportpálya

Barokk templom belső

Start – indul a Mount-bike 
verseny

A herceghalomi csapat

Hányadikok leszünk?

Tóth László a 11-es rúgó 
verseny győztese

Részlet a Falumúzeumból

Rudolf Ott bemutatja a Mehrstetteni Falumúzeumot

Mehrstetteni táj

Erdősi László megnyitja a mehrstetteni Mount-Bike 
versenyt

Zabos Ádám, a 10 ezer méteres futás győztese
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KuLTuráLis hírEK

VII. Budaörsi Kistérségi Fesztivál 
herceghalomi programjai

IV. MAGTÁROGATÓ 2012
szeptember 22-én 15–19 óráig

30 feletti a résztvevők száma, akik bemutat-
ják kézimunkáikat, hobbyjukat, gyűjtemé-
nyüket és művészi munkáikat a „Kézműves-, 
Hobby-, Művészeti Kiállításon” Herceg ha-
lom ban.

Közöttük kiállítanak partnerközségünk Mehr-
stet ten művészei is.

A kiállítás színes palettával várja kedves lá-
togatóit: festmények, grafikák, hobby-gyűj-
temények, szalvéták, kristályok, több millió 
éves (fosszilis) kövületek, nemezből készült 
használati tárgyak, babák, horgolások, hím-
zések, foltvarrások, szőttesek, asztali futók, 

2012. szeptember 22-én, szombat 9–20 óráig a Kulturális Egyházi 
Központban, valamint a sportpályán és környékén.

X. pannonia mgTsZ Túrakupa
Túraverseny veterán motorok részére
08.00 Nevezés kezdete
10.00 Motoros felvonulás a faluban
11.00 Az első futam rajtja
13.00 A második futam rajtja
15.30 Díjkiosztó

Egyéb programok
11.30 órakor Hokedli bábszínház – Égig érő paszuly című bábjátéka 
a KEK-ben
12.00 órakor a Pilisvörösvári K-9 Kutyaiskola munkakutya bemuta-
tója.  Iskolavezető: hódi zoltán
14.00 órakor Bábozzunk együtt Bukfenc bohóc interaktív műsora 
bölöni réka előadásában, a KEK-ben

a Magtárogató tervezett programjai:
– A tej útjA A tehéntől Az AsztAlig – interAKtív délután KicsiKneK, 
nagyoknak:
• Köpüld magad – vajköpülés • Gomolya készítés és kóstolás • Turmix 
italok kóstolása • Parenyica nyújtás • Tejivó akció
– utcatánc

– fonó és tökmagtár

– KézművesKedés

– sövény akadálypálya

– népi ügyességi játéKoK

– playback – improvizációs színHáz

– víztorony-meglepetés

... és még mi minden!
A programot a Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület szer-
vezi.

kistarisznyák, faliszőnyegek, szőnyegek, 
kéz műves ékszerek, kerámia gyöngyökből 
készült ékszerek, művészi fotók, kecsketejes 
szappanok, fajátékok, bábjátékok, ajándék-
tárgyak, kagylók, kisdiákok által készített ék-
szerek, finom sajtok, mézek, lekvárok, süte-
mények stb.

A látogatók két napon keresztül különböző 
helyszíneken élvezhetik a kiállított tárgyak 
szépségét és a vásárlás örömét. Az iskolában 
tehetséges diákjaink alkotásait tekinthetik 
meg. Mehrstetteni barátaink fotóbemutatóval 
és ritka kristályok bemutatásával készülnek.
Az érdeklődőket 5 különböző kiállítóhely 

vár ja: Könyvtár, Tornacsarnok, Iskola, Mag-
tár és a Gesztenyés úton 20 kézműves sátor.
Megnyitó 2012. szeptember 22-én szomba-
ton 11.00 órakor lesz, az Önkormányzat épü-
lete előtt. A kiállítást Erdősi László polgár-
mester nyitja meg.

A rendezvény jelképe, egy gesztenye párocs-
ka, mely minden helyszínen jól láthatóan jel-
zi, hogy ott bemutató van.

a kiállítás és a vásár megtekintésére her-
ceghalom Önkormányzata szeretettel meg-
hívja településünk minden kedves lako-
sát.
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Kik a segítőid? 
Műhelyünkben 9 magasan képzett szerelő 
dolgozik. Magasan képzett és nagy tapaszta-
latokkal rendelkező motor-, gépjármű-elekt-
ronikai-, karosszéria-, futómű-, fényező szak-
emberek vannak közöttük.

Végezetül ejtsünk szót a műhelyről is.
Szervizként üzemelünk, teljes körű szolgálta-
tást nyújtunk a gumiszereléstől a fényezésig. 

Vizsgáztatással és a vizsgára előkészítéssel is 
foglalkozunk. Ezen kívül teljes körű biztosí-
tási ügyintézést is vállalunk. Szervizünk már-
ka független. Szeretettel várjuk a herceghalmi 
autótulajdonosokat bármilyen gondjuk prob-
lémájuk van.

Mégegyszer köszönöm, hogy beszélgethet-
tünk és további sikeres versenyzést kívánok, 
azt hiszem minden olvasó nevében.

Szabó György

hírEK hErCEghALombóL

Az autósport iránt érdeklődők biztosan tud-
ják, hogy Hajdu Róbert herceghalomi lakó-
társunk Magyarország egyik legeredménye-
sebb offroad és triál versenyzője. Kérdéseim-
mel éppen akkor kerestem fel Őt, amikor a kö-
vetkező versenyre készítették fel a képeken is 
látható versenyautót. Beszélgetésünk előtt az 
új autóval elmentünk Herceghalom dimbes-
dombos tájára egy bemutató körre. Be kell 
vallanom, hogy életem első offroad-autózása 
kissé „megrázó” élmény volt. A túra után a 
versenyekről, az elért eredményekről kérdez-
tem Őt.

2002 óta versenyzünk – kezdi a beszélgetést 
hajdu róbert –, ez alatt a 10 év alatt 5 alka-
lommal nyertünk magyar bajnokságot. A hazai 
versenyeken általában 1–2. helyezésnél hátrébb 
nem végeztünk még eddig. 2009-ben a német-
országi EB-n hatodikak lettünk. 2011-ben 
Csehországban hetedikek. Svájcban volt ver-
seny nemrég, ott a prototípusok kategóriájában 
tizenhetedikek lettünk. Ezen a versenyen egye-
di építésű autóval versenyeznek az indulók, 
főleg az északi országokból neveznek.

Hajdú offroad
Milyen versenyek lesznek még az idén?
Legközelebb a „Bács-Trophy” következő fu-
tamán veszünk részt, majd Veszprémbe me-
gyünk és azt követően egy Romániában meg-
rendezésre kerülő versenyen veszünk részt.

Távolabbi tervek?
2013 nyarán trial EB lesz Olaszországban, és 
trophy bajnokság Horvát Országban.

Új autótok van, most készült el.
Milyenek ezek az autók?
Saját készítésű autóval versenyzünk, 300 
LE-s dízelmotor van benne, automata sebes-
ségváltóval. Az autó négy kerék meghajtású, 
differenciál-zárral és négy kerék kormányzás-
sal. 

Ennek eredménye, hogy majdnem egyhely-
ben meg tud fordulni az autó, mint azt ta-
pasztaltam?
Igen. 

A napokban az Abacus Szálló előtt láttam
az autót.
A szálloda vezetője megkért, hogy mint érde-
kességet állítsuk az épület elé a versenyautót, 
és ha valakinek kedve van hozzá, akkor vi-
gyük el egy körre. Sikere volt a gépnek, sokan 
kipróbálták. Persze a mosoly az arcukra fa-
gyott, amikor egy buckán majd 50 fokban ka-
paszkodtunk fel. Ezzel az új autóval függőle-
ges falra fel tudok kaptatni. 

Hihetetlen, ez a fizika megcáfolása. 
Erő kell hozzá és sebesség - no meg lélekje-
lenlét, teszem hozzá.

herceghalom Község Önkormányzata 
tisztelettel és szeretettel meghívja a község
lakosságát 
2012. október 6-án 11.00 órára
az Aradi vértanúk napja alkalmából
rendezendő megemlékezésre.
helyszín: az élet fája emlékmű 
Az általános iskola diákjai rövid műsort
mutatnak be, majd ünnepi beszéd
és koszorúzás következik.

MEGHíVÓ
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röviD híreK

Amikor a Kedves Olvasó ezt a cikket kezében 
tartja, az iskolások már három hete a leckével 
vannak elfoglalva. Az elsősök talán már 4-5 
betűt is megtanultak és még szeretnek iskolá-

ba járni. Reméljük, ez nem múlik el. Szep-
tember 3-án a tanévnyitó ünnepségen varga 
Tóth Csaba igazgató olyan szeretettel üdvö-
zölte az elsősöket, hogy minden gyermeki és 
szülői izgalmat elfelejthettek az érintettek. A 
kis elsősök együtt énekeltek Csaba bácsival 

Se Hall Se Lát Dömötör-ről. Igazgató úr 
egyenként mutatta be a 30 elsőst, akiknek ta-
nítója Czinege jánosné marika és Daróczi 
györgy né judit néni lesznek. Lányi István - 
az előző évekhez hasonlóan - Bibliákat adott 
át a negyedikeseknek. Beszédéből pár gondo-
lat: „Herceghalom polgárainak kezdeménye-

zésére immáron negyedik éve adjuk át negye-
dik osztályba lépő diákjainknak a Szentírást. 
2012-ben a „Hit Évében” – 2008-tól számít-

„...DE NEHÉZ
AZ ISKOLATÁSKA...”
BEcSENGETTEK,
KEZDŐDIK A TANíTÁS.

va – a 239. Bibliát adjuk gyermekeink kezébe. 
Hazánkban a „Könyvek Köny  véből” már 996 
óta tanítanak, amikor Géza fejedelem Pan-
nonhalmán letelepítette a bencés tanító ren-
det. Példaképként álljon itt Chiara Lubich 
(1920–2008) Tempelton és UNESCO díjas 
(Fokoláre mozgalom alapítója, a „Vallások a 
Békéért mozgalom” alapítója),  európai gon-
dolkodó tanítása „Tedd azt a másiknak, amit 
szeretnéd ha neked tennének!” Herceg-
halomban 1903-óta van iskolai tanítás, ma a 
109. tanévet kezdjük meg.” A Szózat elének-
lése után a gyerekek elfoglalták osztályterme-
iket és ezzel a 2012–2013. tanév elkezdődött. 

Szabó György

ÉPÜL A PATAK uTcA
Szeptember elején elkezdődött a Patak utca, 
Széchenyi utcáig történő felújítása. Az utcát 
az építők lezárták, kérik a lakosság megérté-

sét, mert az építkezés idején a környék lakói 
nehezebben tudják megközelíteni házaikat. Az 
átépítés befejezése október végére várható.

MEGHíVÓ KIÁLLíTÁSRA
Duhaj Péter festő-grafikus művész kiállítá-
sának megnyitója lesz a Kulturális Egyházi 
Köz pontban
2012. szeptember 21. 18.00 órakor
A kiállítást megnyitja:
Csizmadia Zsuzsa alpolgármester
Közreműködik:
bereczki Dorottya, gitár, ének
A tárlat megtekinthető október 14-ig, hétköz-
napokon 10.00–18.00 óráig.

SZENT ISTVÁN KIRÁLY 
ÜNNEPE –
AuGuSZTuS 20.
Ezen a napon zeneszóra ébredtek Herceghalom 
polgárai. 
Az ünnepség 16.00 órakor kezdődött. Ünnepi 
beszédet mondott Makay istván képviselő, 
majd az új kenyér megáldását követően a 
résztvevőknek óvodás gyerekek osztották ki 
az új kenyeret. Ezután a résztvevők átvonul-
tak a Gesztenyés úti parkban felállított ÉLET-

FA felavatására. Az Életfát Losonczi béla 
festőművész faragta és adományozta a köz-
ségnek. Az ünnepi programban nagy sikerrel 
lépett fel a HuNKuN DaNCe Táncegyüttes.

KRISTÓF ISTVÁN
KIÁLLíTÁSA
Augusztus 31-én nyílt meg Kristóf istván-
nak a Nemzetközi Fotóművész Szövetség 
művészének kiállítása. 

A kiállítást markovics éva nyitotta meg. Pár 
gondolat a megnyitón elhangzottakból: „Mi-
ért szeretjük oly sokan ezeket a képeket? Azt 
hiszem nem az én tisztem szakmailag értékel-
ni. Én csak a laikusok szemével tudom meg-
ítélni, hogy miért jó ránézni a képekre, mitől 
különlegesek ezek a mi számunkra...”
„...Istvánnak van egy különleges érzéke, ami 
nagyon keveseknek adatott meg: hihetetlenül 
bizalmas viszonyban van az egyensúllyal, a 
harmóniával. Legyen szó a színekről, a fé-
nyekről, vagy épp a téma elhelyezéséről. Én 
ezt szeretem legjobban a képekben. Azt, hogy 
egyszerűen jó rájuk nézni. István tud valamit 
a fotózásról, ami talán akkor is az erőssége 
lenne, ha mondjuk festene vagy hegedülne, te-
hát tud valamit, ami miatt a képei békét és 
harmóniát sugároznak.”

...Dömötör a hatökör... együtt éneklés

Vajon kik izgulnak jobban a szülők vagy a gyerekek?

Ezt mind meg kell tanulni! ?
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hírEK hErCEghALombóL

Korai fejlesztőből kikerült, és óvodai ellátásban nem részesülő vi-
selkedészavarral küzdő gyermekeket (5–7 éves korig) nevelő szü-
lőknek szeretnénk segíteni, a gyermek napközbeni ellátásában, 
felügyeletékben és speciális fejlesztésében.

helyszín: Herceghalom, Gesztenyés út 5. 
 9.00–14.00 óráig 
Kiscsoportos, differenciált foglalkozások formájában 
• Napirendi kártyák,
• Kommunikációs kártya használata,
• Zene terápia,
• Lovas terápia,
• Logopédiai ellátás,
• Viselkedésrendezés – szociális készségek kialakítása,
• INPP,
• Úszás – vízhez szoktatás.
A csoport folyamatosan, fejlesztéssel, iskola előkészítéssel működik!
Lehetőség van egyéni felmérésre, tanácsadásra, fejlesztésre, terápiák 
igénybevételére, (hiperaktív, tanulási problémával küzdő (disz…) 
gyermekek esetén is! (18 éves korig)

Az Alternatív Terápiás Központ szervezésében – „ Nappali ellátó”

„EGÉSZSÉGNAP 2012. 

október 6-án (szombaton) 8.00–12.00 óráig
a tornacsarnokban és a rendelőben
Teljes egészségügyi állapotfelmérés: vérnyomás-, vércukor-, kolesz-
terin-, húgysavszint mérés, testzsír mérés, légzésfunkció vizsgálat, 
bőrgyógyászati szűrés, látásvizsgálat, hallásvizsgálat, szív és érrend-

Diszlexia, diszgráfia, diszkalkulia, figyelemzavar, tanulási zavar, a 
vizsgálattal időben kiszűrhetőek gyermeke képességprofiljában azok a 
tényezők, amelyek akadályozhatnák képességei egészséges fejlődésé-
ben.
1. Mozgás (nagymozgás, finommozgás)
2. Beszéd (beszédértés, beszéd észlelés)
3. Kognitív funkciók (észlelés, figyelem, emlékezet, gondolkodás) 
4. Szociális érettség (iskolaérettség, önkiszolgálás, társas viselkedés 

szabályai)
Sokszínű palettát állítottunk össze. Teamünkben, magasan képzett, 
gyermekpszichiáter, pszichológus, gyógypedagógusok, logopédus, ta-
nár, kommunikációs szakember, fejlesztőpedagógus, zeneterapeuta, 
nővér, sport szakember, korokan masszőr vesz részt.
Információ, jelentkezés: adhdmo@gmail.com 
Telefon: +36 30 854 4149
A Terápiás Központban fejlesztő játék- és könyvesbolt nyílt!
A Krasznár és fia szakkönyvesbolt, a Raabe fejlesztő és szakkönyves-
bolt, valamint a Katica Fejlesztőjátékbolt támogatásával.
A katalógusból, árukészletből és interneten is rendelhető könyvek és 
játékok!

Hajdu Ágnes szakmai vezető

szeri betegségek feltérképezése, antropometriai vizsgálatok, fogásza-
ti szűrés. Találkozhatnak természetgyógyásszal, biokozmetikussal, 
gyógypedikűrössel, gyógymasszőrrel. Tanácsot kérhetnek, beszélget-
hetnek a háziorvossal, a gyermekorvossal, a védőnővel. A rendezvé-
nyen részt vesz a biatorbágyi orvosi ügyelet és a gyógyszertár is. 
Egyéb programok: a vöröskeresztes gyerekek elsősegélynyújtó be-
mutatója, egészségügyi totó, diétás büfé, játszósarok, és még sok ér-
dekesség várja településünk lakosságát. 
Lapzártakor még szervezés alatt: csontritkulás mérés, méhnyakrák 
szűrés, talp-szkenneres ortopédiai szűrés, gyógyászati segédeszközö-
ket értékesítő cég kitelepülése, arcfestés a gyerekeknek, 
A támogató cégek és magánszemélyek mellett az önkormányzat 
300.000 Ft-tal támogatja a rendezvény megrendezését.
Szakmai partnerek: Dr. Pintér Márk háziorvos, nyúl Katalin asz-
szisztens, Dr. réthy ágnes fogorvos, Dr. Száray eszter gyermekor-
vos, Mészáros Katalin védőnő, Dr. Torma Katalin bőrgyógyász, a 
Hunyadi Optika, QMS Hallásvizsgálat, a Dohányzásról Leszokást 
Támogató Központ, Szivárvány Gyógyszertár, Központi Orvosi 
Ügyelet-Biatorbágy, Pest Megyei Vöröskereszt, ÁNTSZ Érd, Zöld 
Harmónia Egészségház, fekete ágnes természetgyógyász, Debreczeni 
ibolya biokozmetikus, sántáné fehér ildikó gyógypedikűrös. 
További partnereink és segítőnk: Czinege jánosné marika, a Mo-
solysziget Családosok Egyesülete, az ABACUS Hotel, a Bereax Bt.
mindenkit szeretettel várunk!

ADHD EGY ÉLETEN ÁT –
ÉLET AZ ADHD-val 

Szeretettel meghívom a pedagógusokat
és az táma iránt érdeklődőket

az  ADhD-magyarország konferenciára 
2012. október 5–6-án. 

a részletes program a honlapunkon olvasható
a www.adhd-magyarorszag.com oldalon

A konferencián való részvétel a herceghalomi
érdeklődőknek díjmentes.

Google illusztráció
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EgyháZi hírEK

Az „Új Evangelizáció Évében” köszöntünk 10 éves templomunkban!
„Megkeresni az embert ott, ahol van, és megajándékozni őt a hit örömével.”
A BIAI SZENT ANNA PLÉBÁNIA HERcEGHALOMI FILIÁJA

oKTóbEr hAvi sZEnTmiséinEK és LiTurgiKus EsEményEinEK iDŐponTjAi

KÖZÖs róZsAfŰZér imáDKoZás minden szentmise előtt 
17.30 órai kezdettel.

sZEnTmiséK szombatonként 18.30 óra kor a téli időszámítás-
tól 18.00 órakor kezdődnek.

október 6. (szombat)
„…A teremtés kezdetén azonban Isten férfivá és nővé alkotta őket 
(Ter. 1,27). Ezért az ember elhagyja apját és anyját, a feleségéhez 
ragaszkodik, és a kettő egy testé lesz (Ter. 2,24). Így már nem ketten 
vannak, hanem egy test. Amit tehát Isten egybekötött, azt ember szét 
ne válassza!” (Mk. 10, 6-9) A válásról.
október 13. (szombat)
„…Ismered a parancsokat: Ne ölj, ne törj házasságot, ne lopj, hami-
san ne tanúskodj, ne csalj, tiszteld apádat és anyádat!” (Kiv. 20,12-
16; MTörv. 5,16-20) (Mt. 10,19) A gazdagságról és Jézus követésé-
ről.
október 20. (szombat)
„…Íme, fölmegyünk Jeruzsálembe, és az Emberfiát át fogják adni a 
főpapoknak és az írástudóknak. Halálra ítélik őt, és átadják a pogá-
nyoknak. Kicsúfolják, leköpdösik, megostorozzák és megölik, de 
harmadnapra föltámad.” (Mk. 10, 33-34) Harmadik jövendölés a 
szenvedésről és a feltámadásról.
október 27. (szombat)
„…Menj, a hited meggyógyított téged. Erre azonnal látni kezdett, és 
követte őt az úton.” (Mk. 10, 52) A jerikói vak meggyógyítása.

felhívom figyelmüket, hogy október hónapban: 
• 8-án Szűz Mária magyarok nagyasszonya,
• 18-án Szent Lukács evangélista,
• 23-án Kapisztrán Szent János áldozópap,
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHÁZUNKBAN.

jézus imája a miatyánk. (2) Az alázatosság beismerteti velünk, 
hogy „senki sem ismeri az Atyát, csak a Fiú, és az, akinek a Fiú ki-
nyilatkoztatja”. Vagyis a „kicsinyeknek”.(vö. Mt. 11,25;27) Az 
atyáról és az anyáról az első tapasztalatainkat saját személyes sor-
sunk folyamán szerezzük, de ezekre az élményekre is vonatkozik az 
szív megtisztításának kötelezettsége, hiszen bár a földi atyaság meg-
tapasztalása vonatkozásában van az istenkép kialakulására, Isten 
atyasága mégis átlép minden teremtményi fogalmon. Az, hogy Őt 
Atyának nevezzük nem puszta szimbólum. Fontos az a természetes 
tapasztalat, amit az apánkról, az atyaságról szerzünk, miközben azt 
is tudatosítani kell bennünk, hogy Isten nem úgy atyánk, mint ahogy 
akár a legjobb földi apa az. (folytatás következik)

Településünkön élő, dolgozó, látogatásra, pihenésre betérő keresz-
tény testvéreinket szeretettel várjuk Szentmiséinkre!
Egyházmegyénk hitéletéről a http://www.szfvar.katolikus.hu és a 
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu honlapokon olvashatnak.
Klikkeljen rá Ön is/és Te is! Térjen/Térj be hozzánk, mert a ha-
rang Önökért/érted is szól!

Lányi István Herceghalom Filiája

KÉMÉNY ELLENŐRZÉS

A Magyar Kémény Kft értesíti a lakosságot, hogy az 51/1999. (XII. 
25.) BM rendelettel módosított 27/1996. (X. 30.) BM rendelet 3-7 
§-a értelmében előírt kötelező kéményseprő-ipari közszolgáltatás 
körébe tartozó feladatokat – a települési Önkormányzat közigazga-
tási határain belül – a Magyar Kémény Kft. alkalmazottjai látják el. 
Herceghalom Községet kollégáink 2012. október 1 és 15 között ke-
resik fel. Alkalmazottaink névre szóló megbízólevéllel rendelkeznek.

Szerkesztői megjegyzés.
Telefonon történt kérdésemre azt a választ kaptam, hogy a jelzett idő-
pontban csak azokat a lakásokat keresik fel a Magyar Kémény Kft. 
alkalmazottai, ahol az év elejei ellenőrzés során nem jutottak be az in-
gatlanokra. Azoknak az ingatlanoknak a tulajdonosai, akiknél már el-
végezték az ellenőrzést (és nem használnak szilárd tüzelésű kéményt) 
és a térítési díjat teljes egészében kifizették, azoknál már nem lesz 
új ellenőrzés illetve fizetni sem kell. Lényeges megjegyezni azonban, 
hogy a szilárd tüzelésű kéményeket a BM rendelet szerint évente két-
szer kell ellenőrizni. Fizetni ez esetben is csak akkor kell, ha az éves 
díjat még nem fizették ki teljes egészében.

Magyar Kémény Kft.

Megnevezés (kéménytípus) Rövid jelölés Mértékegység Bruttó díj (Ft)

E-S-B 1 555 Ft
E-S-B 1 555 Ft
E-S-C 1 865 Ft
E-S-C 1 865 Ft
E-G-B 3 105 Ft
E-G-C 4 335 Ft
K-S-B 10 015 Ft
K-S-B 10 015 Ft
K-S-C 12 010 Ft
K-S-C 12 010 Ft
K-G-B / C 20 030 Ft
Gy-S-B 675 Ft

675 Ft
Gy-G-B 1 355 Ft
Gy-G-C 2 710 Ft
Ta-E 1 770 Ft
Ta-Gy 940 Ft

2 070 Ft

Érvényes díjtáblázat



Úgy látszik, a rendkívüli nyári meleg sem 
vette el a kedvét az erre „szakosodott” társa-
ságnak attól, hogy megélhetését betöréses lo-
pásokkal biztosítsa. Rövid időn belül, az is-
meretségi körömhöz tartozó két családot „lá-
togattak meg” nem meghívott vendégek. A 
módszer már odáig fejlődött, hogy fényes 
nappal is bemennek a lakásokba. Úgy látszik 
rájöttek, hogy az éjszaka pihenésre való. Az 
egyik helyen négy órára voltak távol a házi-
ak, és ez idő alatt a teljes lakást felforgatták. 
Kizárólag kisméretű értékeket és pénzt ke-
restek és találtak, a nagyobb, nehezebb tár-
gyakkal nem bíbelődtek.
Mit szól ehhez a rendőrség, a polgárőrség, a 
helyi közterület-felügyelet?
Kétségtelen, hogy a térségben (Etyek, Bia-
torbágy, Herceghalom, Zsámbék, Páty) el-
szaporodtak a lakásbetörések, gépkocsi lopá-
sok. A rendőrség a polgárőrséggel közösen 
mindent megtesz, hogy az elkövetőket elfog-
ják. A közelmúltban már történtek konkrét el-
fogások és további olyan bűnözői körök ke-
rültek a rendőrség látókörébe, melyek azono-
sításának következményeként további elfo-
gások is lehetségesek. 
A körzeti megbízott a polgárőrséggel közö-
sen jelentősen fokozta a járőrtevékenységet, 
a térfigyelő kamerák teljes kihasználása mel-
lett. Ez azt jelenti, hogy főleg a kritikus idő-
szakban folyamatos a rendőri-polgárőri je-
lenlét Herceghalom egész területén. Az eddi-
gi tapasztalatok alapján kijelenthető, hogy ez 

Betörési hullám Herceghalomban

a fokozott tevékenység kedvező hatással van 
a közbiztonság javulására. 
Mit szól a lakosság?
Számosan azt gondolják, hogy szívesen fizet-
nének egy tisztes összeget azért, hogy a tele-
pülésen állandó járőrözést végezhessen egy 
erre a feladatra alakult szervezet. Egy telepü-
lési rendőrőrs, ahol 24 órás szolgálatban lát-
ják el a feladatot, minimum 6 fővel tud haté-
konyan működni és ennek éves költsége több 
millió forintot jelent. Abban mindenki véle-
ménye egyezik, hogy felháborító ilyen körül-
mények között élni, amikor éjjel-nappal arra 
kell számítani, hogy betörnek, meglopnak.
Akinek lehetősége van támogatni a település 
egészének közbiztonságát, az támogassa a te-
lepülésen működő polgárőrséget! 
Mit tehet a lakosság?
Fokozottan figyeljen! Figyelje a saját portá-
ját és a szomszédét is. Ha bármi gyanúsat 
észlel, azonnal jelenteni kell, elsősorban a 
körzeti megbízottnak, vagy a polgárőrség-

nek, de hétköznap a herceghalmi közterület-
felügyelőnek is jelezheti. Az is nagy segítség 
a megelőzésben, ha az ismeretlen autók rend-
számát valaki fel tudja írni – akár a mobilte-
lefonjába is – , és amint teheti, jelenti a kör-
zeti megbízottak részére. Ha olyan autót lát-
nak, ami nem ismerős, a benne ülők és azok 
viselkedése is gyanúra adhat okot, akkor azt 
azonnal jelezni kell! Lehet, hogy a rendszám 
alapján, típus alapján már keresi a rendőrség 
a járművet és a benne üllő személyeket. Erre 
két példa is volt a közelmúltban, amikor a la-
kótársak odafigyelésének köszönhetően két-
két főt, akik fényes nappal igyekeztek betör-
ni egy lakóházba, ill. telefonokat akartak el-
tulajdonítani, elfogott a rendőrség.
Jó megoldás az ingatlanok olyan riasztóval 
történő ellátása, amely a legközelebbi távfel-
ügyeleti riasztó szolgálathoz van bekötve. 
Nagyon fontos, hogy a távfelügyeleti szolgá-
latnak közvetlen összeköttetése legyen a he-
lyi rendőrséggel. Herceghalom esetében ilyen 
szolgálat Biatorbágyon működik (Bia torbágy 
Közbiztonságáért Vagyonvédelmi Bt.). En-
nek a gyakorlatban az a haszna, hogy a ve-
szélyes időszakban a riasztást követően 3–4 
perc múlva a járőr már a helyszínen van, gya-
korlatilag rendőrökkel együtt. Érdemes meg-
jegyezni, hogy ez az egyetlen biztonsági 
szolgálat, amely a Herceghalomból befolyó 
szolgáltatási díjak teljes nettó összegét – pol-
gárőrségen keresztül – visszaadja a település 
közbiztonságának javítására. Ezzel gyakorla-
tilag minden riasztótulajdonos nemcsak a sa-
ját biztonságát fizeti meg, hanem a település 
közbiztonságához is hozzájárul.
Természetesen, akinek nincs lehetősége tá-
mogatni a polgárőrséget, ill. nincs lehetősége 
riasztóberendezés beszerzésére, más módon 
is segítheti Herceghalom közbiztonságát, 
pél dául úgy, hogy jelentkezik polgárőrnek. 
Polgárőrnek lehet jelentkezni az ügyeleti te-
lefonon, vagy személyesen a helyi polgárőr-
ség képviselőjénél: 
Salga József úrnál (06-30/4069-274) 
Herceghalomban.
Herceghalomban a következő telefonszámo-
kat lehet hívni:
Biatorbágy-Herceghalom körzeti megbízott: 
06-30/989-5142 (fax:23/311-113, ill. 
e-mail:police@biatv.hu)
Herceghalom közterület-felügyelő: 
06-70/332-8981
Biatorbágy-Herceghalom  Polgárőrség:
 06-30/432-9239
Biatorbágyi Vagyonvédelmi Szolgálat: 
06-30/2693-107
Azokat közérdekű telefonszámokat, ame-
lyekre bármikor szükség lehet, érdemes jól 
látható helyen elhelyezni a lakásban, hogy ne 
kelljen keresni!
Ne legyünk közömbösek a történések iránt, 
legyünk éberek, segítsünk magunkon és má-
sokon azzal, hogy odafigyelünk!

Szabó György

Vegyen részt a HEKKE
Társastánckedvelők Társaságában!
Táncoljon velünk vagy csak nézelődjön
szombatonként 9.00 és 11.00 óra között
a Sportcsarnokban

cHA-cHA
KERINGŐ
JIVE
TANGÓ
RuMBA

LÉPÉSEK, MOZDULATOK,
MELYEKRE SZÜKSÉGED LEHET
• ESKÜVŐKÖN
• BÁLOKON
• ESTÉLYEKEN
• TÁNCOS ÖSSZEJÖVETELEKEN

Felvilágosítás: 06/20-9356996


